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Udtalelse til Fritids- og Idrætsudvalget omkring kommende takstforhøjelser 
 
 
Efter at brugerrådet har gennemgået de 2 scenarier for det kommende takstregulativ har vi 
følgende kommentarer: 
 

• Der har allerede igennem de sidste år været prisstigninger i forbindelse med ibrugtagning 

af havnens nye kran, vinterservicepakker og EL afregning som har øget omkostningerne for 

bådejerne. 

• Såfremt scenarie 1 træder i kraft vil der yderligere være stigninger der for et gennemsnitligt 

skib på 30” inkl. vinterservicepakke vil stige med op mod 1500,- om året. 

• Rådet finder således, at der med de estimerede stigninger i scenarie 1 er skabt en øget 

indtjening til såvel afvikling på lån som på almindeligt vedligehold af havnen. I øvrigt er den 

forventede indtægt også helt i tråd med budgetaftalen fra sidste efterår gældende for 

perioden 2023-2026    

• Det har ikke på noget tidspunkt været muligt for rådet, at få oplyst størrelsen på havnens 

gæld samt afviklingen. Det samme gør sig gældende for den samlede økonomi for havnen.  

• Rådet mener ikke, at et rekreativt område som havnen der benyttes af alle kommunens 

borgere skal vedligeholdes og udvikles via øgede omkostninger for en enkeltstående gruppe 

som bådejere. Af andre brugere fra kommunen kan nævnes: skolebørn på udflugt, Skt. 

Hans aften, badende, besøgende til de tilbageværende restauranter. 

• Sammenligningerne med priser på havneplads i andre nærliggende havne i scenarie 2 

forekommer ikke relevant, da disse havne har et serviceniveau der ligger betragteligt over 

Nivå havn. 

• Brugerrådet har samlet en forståelse for de i scenarie 1 anslåede takstforhøjelser, men kan 

under ingen omstændigheder bakke op om scenarie 2.  

 

På vegne af Nivå brugerråd 

Stig Sprange 

 


